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Protokół nr XIII / 15 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 29.12.2015r. 
 
 

1. Otwarcie obrad XIII Sesji Rady Gminy Brody. 

O godz. 1200 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak otworzył obrady XIII sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 13. Radny nieobecny usprawiedliwiony p. Marek Rubin, radny 
nieusprawiedliwiony p. Marek Maszkowski. Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

Pani Sekretarz proponuje wprowadzić do porządku obrad uchwałę  w sprawie powierzenia 
Wójtowi Gminy uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne o 
charakterze użyteczności publicznej. Musimy wprowadzić stawki już obowiązujące. 

Przewodniczący Rady – czyli ustalanie stawek,  które były w gestii kierownika teraz będą w 
gestii Wójta. 
Przewodniczący prosił o przegłosowanie kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad tej 
uchwały. 
Za – głosowało 11 radnych, 2 wstrzymało się od głosu 
Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek obrad. 
Za – głosowano jednogłośnie. 

2. Przyjęcie protokołu z XII sesji. 

 
Do protokołu nie zgłaszano uwag. 
Za  przyjęciem protokołu głosowano jednogłośnie. 
 

3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 

M. Rudnicki- po raz kolejny radni otrzymali informację przed sesją, a nie w materiałach 
sesyjnych. 
Wnosi o 10 minutową przerwę, by radni mogli się zapoznać z informacją.. 
Prosi, by w przyszłości informację otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Wójt – względy rodzinne nie pozwoliły mu na sporządzenie takiej informacji. 

Po przerwie radni zadawali pytania odnośnie otrzymanej informacji. 

M. Kowalski -  w pkt 19 czego dotyczyło spotkanie udziałowców ZZO w Marszowie   

Wójt -  na początku roku będzie zebranie udziałowców, tak jak w pkt 16 . Warianty planu 
dopuszczają wolną konkurencję. Część gmin chce przejść do innego województwa i wtedy 
zmniejszy się ilość odpadów. Wersji planu jeszcze nie zatwierdzono. Stoimy na stanowisku, 
że taki system z podziałem na 4 sektory powinien być utrzymany. 

R. Janczewski – do pkt 18-  jaka jest sytuacja z wyborem sołtysa w Wierzchnie. 

Wójt – mieszkańcy wystosowali wniosek o odwołanie sołtysa. Odbyło się spotkanie we wsi. 
Od strony formalnej sołtys nie został odwołany. 

B. Matyasik – prosi o rozszerzenie informacji dot. pkt 3. – spotkanie w spr. konsultacji 
społecznych tzw. „Białej Księgi Ochrony Złóż”. 

Wójt – o takie  informacje zwrócił się radny M. Tracz . Otrzymał odpowiedź na piśmie.    
Wójt odczytał pytania p. M. Tracza i udzieloną mu odpowiedź. 
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W „Białej księdze ochrony złóż kopalin” ujęto również złoża na terenie naszej gminy.  
Ustalono, że samorządy, organizacje pozarządowe, naukowcy, eksperci i mieszkańcy  
zagrożonych terenów  bardzo krytycznie oceniają  koncepcje zaproponowane w Bialej 
księdze uznając ich wprowadzenie nie tylko jako drastycznie niekorzystne dla sytuacji 
społeczno –gospodarczej całych regionów i poszczególnych gmin, lecz również jako 
sprzeczne ze standardami i zasadami konstytucyjnymi, na których opiera się funkcjonowanie 
samorządu terytorialnego. 
Wystosowano wspólne stanowisko- petycję  w tej sprawie, której adresatem  był Minister 
Środowiska.   Wójt petycję podpisał 14.12.2015r.  

R. Łyczakowski – prosił o dodatkowe informacje do  pkt. 5 i 11.- z czego to wynika, czy to  
spotkanie było ważne, co z tego wynikło? 

Wójt odnośnie pkt 11 –  spotkanie odbyło się po godzinach pracy od 16 00 do 2100.  
Aby podnieść rangę  uroczystości- organizatorzy zapraszają innych Wójtów, Burmistrzów. 

Przewodniczący Rady – przed świętami telefony się urywały od pytań mieszkańców, 
mediów dot. odszkodowania od firmy Vattenfall, jak to powstało , jakie będą dalsze drogi 
jeżeli tam nie będzie pozytywnego oddźwięku na pierwsze pismo , czy pójdziemy drogą 
sądową , kto będzie nas reprezentował, jakie będą koszty,( tego w budżecie nie mieliśmy 
zaplanowanego).Prosi o szczegółową odpowiedź. 

Wójt – w związku z wezwaniem do ugody w dniu 14.12.2015r był gościem. na zaproszenie 
redaktora  p. Andrzeja Loppa do programu TVP Gorzów , gdzie przedstawił całą ideę . 
Bierze się to z tego, że znowelizowana ustawa prawa geologiczno-górniczego dopuszcza 
możliwość dochodzenia  odszkodowań z tyt. prowadzenia działalności górniczej. Na tej 
podstawie, z pomocą nam przyszła PGE składając wniosek o wydanie decyzji środowiskowej 
dla inwestycji polegającej na budowie kopalni, z której wynika, że oddziaływanie leja 
depresyjnego kopalni Janschwalde  oddziałuje również na stronę polska, m.innymi na te 
miejscowości w których musimy budować wodociągi. ( Janiszowice, Brożek, Zasieki, 
Marianka).Poza tym, ponosimy dodatkowe koszty  na uzdatnianie wody . Fundacja Frank 
Bold zwróciła się do Wójta, że jest w stanie nieodpłatnie przygotować taki wniosek ( sam 
wniosek – wezwanie do ugody - nie jest jeszcze wejściem na drogę sądową )  gdyby doszło 
do takiego postępowania to by się odbywało przed Sądem polskim , czyli gmina nie jest 
zobowiązana do ponoszenia żadnych kosztów postępowania sądowego. 

M. Tracz – gdy dojdzie do rozprawy czy gmina nie jest zobowiązana wykazać przyczyny , że 
tej wody nie mamy , czy nie musimy mieć badań geologicznych lub innych dokumentów 
potwierdzających nasze żądania. 

Wójt – jeżeli dojdzie do rozprawy sądowej to będziemy musieli przedstawić zasadność 
swoich roszczeń. Badania izometryczne wskazują obniżenie się  wód gruntowych  od 80 cm 
do 120 cm  i to w poprzednich latach, to też są określone dokumenty. My dochodzimy swoich 
kosztów poniesionych na  budowę wodociągu Janiszowice, Zasieki, Brożek, Marianka oraz 
koszty związane z podnoszeniem parametrów właściwości  i badań tej wody. 
Samo wezwanie do ugody  jest formą  przystąpienia  do negocjacji . Jeżeli firma zadeklaruje 
mniej bez rozprawy sądowej, a będzie nas to satysfakcjonować to będziemy mogli dojść do 
porozumienia. 
 
Przewodniczący Rady prosi o informowanie rady na bieżąco Obecnie jesteśmy na etapie 
pisma ugodowego i czekamy na  odpowiedź. 
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4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach  

    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 
Przewodniczący Rady: 
- 3.12.2015r. – w Urzędzie Gminy podpisywał uchwały 
- w dniach :4.12.2015r.,10.12.2015r,14.12.2015r,16.12.2015r.uczestniczył w posiedzeniach 
  komisji 
- 21.12.2015r. w Urzędzie Gminy ustalał porządek obrad sesji. 
 

R. Janczewski – Komisja oświaty obradowała 14.12.2015r. opracowano plan pracy komisji  
na 2016r., analizowano plan budżetu na 2016r., zapoznano się z projektami uchwał 
sesyjnych.  

M. Tracz  - posiedzenie komisji budżetu  odbyło się 4 i 16 grudnia na którym omówiono 
projekt budżetu na 2016r. , ustalono plan pracy komisji na 2016r. 

M. Kowalski – komisja mienia komunalnego  odbyła posiedzenie 10.12.2015r. 
Tematem był budżet na 2016r, plan pracy komisji na 2016r. projekty uchwał sesyjnych. 

R. Łyczakowski – komisja rewizyjna  na posiedzeniu w dniu 15.12.2015r. ustaliła plan pracy 
komisji na 2016r.  

Wójt poinformował o realizacji wniosków z posiedzeń komisji.    
Komisja zaproponowała  kwotę 40 tys. zł. planowaną na biesiadę,    
rozdysponować następująco: 
    -    4 tys. zł. na zakup  szczepionek przeciw wirusowi HPV  
    -  33 tys. zł. na organizację biesiady 
    -    3 tys. zł. dołożyć do rezerwy ogólnej 

Wójt  przychylił się do powyższej propozycji. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    a/ zmiany uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 

Pani Sekretarz – uchwała była podjęta na ostatniej sesji. Została zakwestionowana przez  
nadzór Urzędu Wojewódzkiego. 
Ustawowo nie są   zwalniane budowle wykorzystywane na potrzeby zaopatrzenia w wodę, 
odprowadzania  i oczyszczania ścieków i to należy wpisać do uchwały. 
Proponuje wpisać to w § 1 pkt. 7. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych). 

    b/ zarządzenia wyboru sołtysa w m. Jeziory Dolne, 
Określono termin wyborów do  dnia 30.01.2016r. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
    c/ ustanowienia stanowiska dokumentacyjnego o nazwie „Wydma nad Dużym 
        Stawem” 

Przewodniczący Rady spytał czy z tego tyt. gmina straci podatki ?  

Pani Skarbnik – pracownik Urzędu był na komisji i stwierdził, że to nie będzie miała wpływu 
na obniżenie podatku. 
 
M. Kowalski spytał kto będzie sprawował nadzór ? 
Wójt – zgodnie z ustawą nadzór sprawuje Wójt. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały . 
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Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 osoba głosowała przeciw, 1  wstrzymała się 
od głosu. 
 
    d/ ustalenia planu pracy komisji na 2016r. (  Oświaty) 
Radni nie zgłaszali uwag. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 13 osób). 
 
    e/ ustalenia planu pracy komisji na 2016r  ( Mienia Komunalnego) 

Pani Sekretarz  spytała  co oznacza temat „ analiza rozwoju gminy” 

M. Kowalski – taki temat był w  poprzednim roku, informację składał Z-ca Wójta.  
Przewodniczący Rady proponuje, by komisja dopracowała jakie informacje chcą mieć. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 13 osób). 
 
    f/ ustalenia planu pracy komisji na 2016r  ( Budżetu) 
Radni nie zgłaszali uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 13 osób). 
 
    g/  ustalenia planu pracy komisji na 2016r  ( Rewizyjnej) 
Radni nie zgłaszali uwag. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 13 osób). 
 
    h/ ustalenia planu pracy Rady  na 2016r 
Radni nie zgłaszali uwag. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 13 osób). 
 
    i/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2015r. 
Zmiany przedstawiła Pani  Skarbnik .  

M. Tracz proponuje pozostawić kwotę 72 tys.  na plan zagospodarowania przestrzennego 
wg pierwszego zapisu  w planach. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  wniosek radnego M. Tracza . 
- pozostawienie w budżecie kwoty 72.400 zł. dz. 710, na plan zagospodarowania 
   przestrzennego.  
Za wnioskiem głosowała 1 osoba, przeciw głosowało 12  radnych. 
 
Przewodniczący rady stwierdził, że pozostałe zmiany radni już przerabiali. 
Zaproponował przegłosowanie projektu uchwały 
Odczytał treść uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 1 wstrzymał się od głosu. 
 
    j/  zmiany WPF Gminy Brody na lata 2015 – 2024 
Zmiany przedstawiła Pani Skarbnik. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 13 osób). 
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    k/  uchwały budżetowej Gminy Brody na 2016r. 

Pani Skarbnik – radni otrzymali projekt budżetu w obowiązującym terminie. 
Odczytała pozytywną opinię RIO. 
Komisje oświaty i budżetu  zaproponowały:   
kwotę 40 tys. zł. planowaną na biesiadę  rozdysponować 
    następująco: 
    -  33 tys. zł. na organizację biesiady 
    -    4 tys. zł. na zakup  szczepionek przeciw wirusowi HPV  
    -    3 tys. zł. dołożyć do rezerwy ogólnej. 
Pani Skarbnik spytała kto jest za taką propozycją. Radni jednogłośnie zatwierdzili wniosek. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 1 wstrzymał się od głosu. 
 
    l/ uchwalenia WPF Gminy Brody na lata 2016 - 2024    

Pani Skarbnik poinformowała, że w § 6 będzie zapis” uchwała wchodzi w życie  z dniem 

1.01.2016r.  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 1 wstrzymał się od głosu. 

  g/ powierzenie Wójtowi Gminy Brody uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat 
      za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 1 wstrzymał się od głosu. 
 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady spytał czy radni zgłaszają interpelacje na piśmie. 

Radni nie zgłaszali interpelacji na piśmie. 

M. Tracz 
 – na  ostatniej sesji   dostali informację, że po spotkaniu z prezesem Zielińskim . 
    - sprawa, sądowa, która się odbyła w uzasadnieniu było , że na tym terenie gdzie  
      mieszkaniec chciałby prowadzić działalność jest zakaz budowy.  
      Czy są to prawdziwe informacje? 
-   w sprawie odpowiedzi dot. firmy Vattenfall, na stronach internetowych jest informacja, że  
    odmówili wypłaty odszkodowania 
-  na komisji wnioskowano o informacje  jaki jest rzeczywisty stan  zalegających  odpadów  w  
   firmie Ekorecykling 
-  prosi o interwencję w sprawie remontu drogi w Kumiałtowicach. 

Wójt - w 2011r. była podjęta uchwała w spr. zmian w planie zagospodarowania 
przestrzennego. I studium , odnośnie terenów położonych na ul. Górnej i ta uchwała nie 
została wykonana przez Zarząd Województwa w związku z zapisem w Wojewódzkim Planie 
Zagospodarowania przestrzennego, który mówi o kompleksowej ochronie złóż przed 
zabudową nie związaną z  przemysłem wydobywczym.  Wie, że odbyła się sprawa w Sądzie 
Wojewódzkim , który przyznał rację Gminie Brody , sprawa trafiła do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego, a następnie do NSA, który wydał wyrok nakazujący 
przeprowadzenie ponownego postępowania przez Wojew. Sąd Administracyjny.  Nie wie na 
jakim etapie jest teraz sprawa. Nie można blokować rozwoju gminy poprzez takie 
abstrakcyjne zapisy., które mówią o kompleksowej ochronie złóż.  
- w spr. odpadów na Ekorecyklingu wysłaliśmy zapytanie do WiOŚ i czekamy na odpowiedź 
- droga w Kumiałtowicach – Starostwo chce  byśmy przejęli od nich drogę w Kumiatowicach. 
Wójt spotkał się z p. Sagasz, ustalili, że spotkają się z p. Bojko, Starostą i rozwiążą problem. 
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Przewodniczący Rady – chce zaprosić radnego powiatowego  p. Bojko  oraz osobę ze 
Starostwa  odpowiedzialnego za drogi.  

7. Wolne wnioski.  

Nie zgłaszano. 

   

8. Zamknięcie obrad Sesji.      

O godz. 1335  Przewodniczący Rady p. Lech   Kossak zamknął obrady XIII Sesji Rady 
Gminy Brody. 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak                                                                                           

 

 

 

 

 

 

 


